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Saksfremlegg til styret i Sykehusinnkjøp HF

Sykehusinnkjøp HF i media
Møtedato: 28. april 2021

Tidligere behandlet i styret/saksnr.
Type sak (orienteringssak, diskusjonssak, beslutningssak, temasak) Orienteringssak

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak:
1. Styret i Sykehusinnkjøp HF tar saken til orientering 

Vadsø, 20. april 2021

Bente Hayes
Konst. administrerende direktør
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1. Hva saken gjelder
Saken gir en oversikt over mediesaker hvor Sykehusinnkjøp HF er omtalt i perioden 5. mars 2021 til 
19. april 2021. De aktuelle mediesakene er vurdert ut fra om de er positivt, nøytralt eller negativt 
vinklet.  

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer
Siden forrige rapport til styret er Sykehusinnkjøp HF omtalt i flere nasjonale, regionale og lokale 
medier, i tillegg til enkelte fagtidsskrifter. 

Sakene er spredt over et bredt spekter av temaer. Enkelte er kritisk vinklet mot Sykehusinnkjøp HF, 
men i de fleste sakene er foretaket omtalt som en av flere aktører. Dette gjelder blant annet store 
saker som rapportene fra Koronakommisjonen og ekspertutvalget som skulle vurdere fremtidig 
organisering av luftambulansetjenesten. 

Som ved forrige rapport til styret, er det også denne gangen relativt få mediesaker som omhandler 
Covid-19. 

Sakene er sortert etter publiseringsdato, med de nyeste sakene først:

Fagbladet Aktuell Sikkerhet omtaler tildelingen av kontrakter for lås, beslag og adgangskontroll ved 
St. Olavs Hospital og Helse Nord-Trøndelag HF. 

Saken er nøytralt vinklet. 

 Aktuell Sikkerhet: Sykehusinnkjøp velger Bravida Fire & Security

Rapporten fra Koronakommisjonen har vært et tema i de fleste medier etter offentliggjøringen 14. 
april. Ingen medier har publisert saker som er direkte fokusert på Sykehusinnkjøp HF, men foretaket 
er tatt med i omtalen av rapporten i flere medier. 

Sakene er nøytralt eller negativt vinklet. 

 BA: – Jeg kjenner meg igjen i rapporten
 E24: Alvorlig svikt at regjeringen ikke var forberedt

Nettstedet Anbud 365 har publisert en artikkel om Sykehusinnkjøp HFs reviderte miljøpolicy. 

Saken er nøytralt vinklet. 

 Anbud 365: Sykehusinnkjøp med revidert miljøpolicy – skjerper føringer på sirkulær 
økonomi

Lokalavisen Sunnhordaland skriver om produksjonen av åndedrettsvern ved fabrikken Uniqon 
Protection. Dette er en av bedriftene som har blitt tildelt kontrakter for nasjonal produksjon av 
smittevernutstyr i forbindelse med Covid-19-pandemien. 

Saken er positivt vinklet. 

 Vedlegg 1: Sunnhordaland 

https://aktuellsikkerhet.no/adgangskontroll-beslag-consult-bravida/sykehusinnkjop-velger-bravida-fire-security/693316
https://www.ba.no/jeg-kjenner-meg-igjen-i-rapporten/s/5-8-1589914?key=2021-04-16T08:23:15.000Z/retriever/0321c09069e6234b51cc8b5a3b5337c89169f6d3
https://e24.no/norsk-oekonomi/i/56dGL6/fersk-rapport-alvorlig-svikt-at-regjeringen-ikke-var-forberedt
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-med-revidert-miljopolicy-skjerper-foringer-pa-sirkulaer-okonomi/
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/sykehusinnkjop-med-revidert-miljopolicy-skjerper-foringer-pa-sirkulaer-okonomi/
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Pasienttransportanskaffelsene som Sykehusinnkjøp gjennomfører for Helse Bergen, blir fortsatt 
omtalt i flere lokale medier. I Osterøy har flere lokale aktører kritisert at regionen ikke får en 
døgnkontinuerlig tjeneste. Helse Bergen og Sykehusinnkjøp HF har svart på denne kritikken i avisen 
Bygdanytt. 

Sakene er negativt vinklet.

 Vedlegg 2 Bygdanytt
 Vedlegg 3 Bygdanytt
 Vedlegg 4: Vaksdalposten
 Vedlegg 5: Bygdanytt

NRK har gjennom flere reportasjer problematisert vaksinesituasjonen for innleide vikarer på 
sykehusene. Blant annet har de intervjuet vikarer som har reagert på at de ikke ble vaksinert for 
Covid-19 samtidig som de faste ansatte ved sykehusene. Sakene er også sitert i andre medier. 

Sykehusinnkjøp HF har hatt en rolle i arbeidet med å skaffe en oversikt over vikarene som skal 
vaksineres, og lederen for styringsgruppen for helsevikarer er intervjuet av NRK. 

Sakene er negativt vinklet. 

 NRK: Intensivsjukepleiaren fekk ikkje vaksine fordi ho er vikar: No er ho koronasmitta
 NRK: Krev at helseministeren sikrar vikarar på intensiven vaksine
 NRK: Sykehusvikarene skal sikres vaksiner

Nettstedet Anbud 365 har skrevet en artikkel om internrevisjonen som ble gjennomført i 
Sykehusinnkjøp HF i 2020.

Saken er nøytralt vinklet. 

 Anbud 365: Revisjonsrapport: Sykehusinnkjøp på god vei, men ikke helt i mål ennå

Sunnmørsposten og TV2-nyhetene omtaler forhandlingene som Sykehusinnkjøp HF gjennomfører 
med legemiddelselskapet Novartis om genterapien Luxturna. Genterapien kan brukes mot 
øyesykdommen Retinitis Pigmentosa. 

Saken er nøytralt vinklet. 

 Vedlegg 6: Sunnmørsposten
 TV2: En enkel operasjon reddet synet til danske Camille (17)

Flere medier omtaler rapporten fra ekspertgruppen som har vurdert fremtidig organisering av 
luftambulansetjenesten. Den regjeringsoppnevnte gruppen anbefaler at dagens modell, hvor 
tjenesten settes ut på anbud, bør videreføres. 

Sakene er nøytralt vinklet. 

 TV2: Eksperter anbefaler å fortsette med dagens luftambulansemodell

Flere medier har omtalt saken hvor leverandøren Beckin Dickinson trakk tilbake infusjonsutstyr som 
blir benyttet på mange sykehus. Årsaken var at leverandøren ikke kunne garantere for steriliteten til 
berørte produkter.

https://www.nrk.no/norge/intensivsjukepleiaren-fekk-ikkje-vaksine-fordi-ho-er-vikar_-no-er-ho-koronasmitta-1.15436406
https://www.nrk.no/norge/krev-at-bent-hoie-grip-inn_-_-dette-er-eit-leiaransvar-1.15438097
https://www.nrk.no/norge/sykehusvikarene-skal-sikres-vaksiner-1.15441066
https://www.anbud365.no/bransjer/helse-omsorg/revisjonsrapport-sykehusinnkjop-pa-god-vei-men-ikke-helt-i-mal-enna/
https://www.tv2.no/nyheter/11987331/
https://www.tv2.no/nyheter/13903117/
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Sakene er nøytralt vinklet. 

 Vedlegg 7: Nordlys
 Vedlegg 8: iFinnmark

Fagbladet Sykepleien har skrevet en artikkel om utfordringene i produksjonen av 
undersøkelseshansker. Dette har ført til høyere priser og utfordringer med å skaffe hansker med 
lang mansjett. 

Sykehusinnkjøp HF har svart på spørsmål rundt prisøkningen. 

Saken er nøytralt vinklet.

 Sykepleien: Det produseres for få hansker

Avisen Nordlys har laget flere kritiske saker i forbindelse med anskaffelsen av håndtverkstjenester 
ved Universitetssykehuset Nord-Norge. Anskaffelsen er klaget inn til KOFA, og flere har kritisert at 
det ikke ble stilt krav om bruk av lærlinger i konkurransen. 

Sakene er kritisk vinklet. 

 Vedlegg 9: Nordlys
 Vedlegg 10: Nordlys 
 Nordlys: Dobbeltmoral i offentlige anbud
 Nordlys: Merkelig og uheldig praksis ved UNN

Stavanger Aftenblad har laget en reportasje om nødrespiratorene som ble anskaffet i forbindelse 
med Covid-19-pandemien våren 2020. Saken er vinklet på at det fortsatt er uvisst om 
nødrespiratorene vil bli benyttet. 

Saken er kritisk vinklet. 

 Vedlegg 11: Stavanger Aftenblad

Utrykte vedlegg
 Vedlegg 1: Sunnhordaland 
 Vedlegg 2 Bygdanytt
 Vedlegg 3 Bygdanytt
 Vedlegg 4: Vaksdalposten
 Vedlegg 5: Bygdanytt
 Vedlegg 6: Sunnmørsposten
 Vedlegg 7: Nordlys
 Vedlegg 8: iFinnmark
 Vedlegg 9: Nordlys
 Vedlegg 10: Nordlys 
 Vedlegg 11: Stavanger Aftenblad

https://sykepleien.no/2021/03/det-produseres-fa-hansker-usikkert-om-norge-far-nok
https://www.nordnorskdebatt.no/dobbeltmoral-i-offentlige-anbud/o/5-124-111287
https://www.nordnorskdebatt.no/merkelig-og-uheldig-praksis-ved-unn/o/5-124-111017

